

**No. 27531. Multilateral**

CONVENTION ON THE RIGHTS OF THE CHILD. NEW YORK, 20 NOVEMBER 1989 [*United Nations, Treaty Series, vol. 1577, I-27531.*]

MODIFICATION OF RESERVATION TO ARTICLE 14 MADE UPON ACCESSION

**Oman**

*Receipt by the Secretary-General of the United Nations: 19 December 2014*

*Registration with the Secretariat of the United Nations: ex officio, 19 December 2014*

WITHDRAWAL OF RESERVATIONS TO ARTICLES 7, 9, 21 AND 30 MADE UPON ACCESSION

**Oman**

*Receipt by the Secretary-General of the United Nations: 9 December 2014*

*Date of effect: 9 December 2014*

*Registration with the Secretariat of the United Nations: ex officio, 9 December 2014*

**N° 27531. Multilatéral**

CONVENTION RELATIVE AUX DROITS DE L'ENFANT. NEW YORK, 20 NOVEMBRE 1989 [*Nations Unies, Recueil des Traités, vol. 1577, I-27531.*]

MODIFICATION DE RÉSERVE À L'ARTICLE 14 FORMULÉE LORS DE L'ADHÉSION

**Oman**

*Réception par le Secrétaire général de l'Organisation des Nations Unies : 19 décembre 2014*

*Enregistrement auprès du Secrétariat de l'Organisation des Nations Unies : d'office, 19 décembre 2014*

RETRAIT DE RÉSERVES AUX ARTICLES 7, 9, 21 ET 30 FORMULÉES LORS DE L'ADHÉSION

**Oman**

*Réception par le Secrétaire général de l'Organisation des Nations Unies : 9 décembre 2014*

*Date de prise d'effet : 9 décembre 2014*

*Enregistrement auprès du Secrétariat de l'Organisation des Nations Unies : d'office, 9 décembre 2014*

OPTIONAL PROTOCOL TO THE CONVENTION ON THE RIGHTS OF THE CHILD ON THE INVOLVEMENT OF CHILDREN IN ARMED CONFLICT. NEW YORK, 25 MAY 2000 [United Nations, Treaty Series, vol. 2173, A-27531.]

PROTOCOLE FACULTATIF À LA CONVENTION RELATIVE AUX DROITS DE L'ENFANT, CONCERNANT L'IMPLICATION D'ENFANTS DANS LES CONFLITS ARMÉS. NEW YORK, 25 MAI 2000 [Nations Unies, Recueil des Traités, vol. 2173, A-27531.]

*RATIFICATION (WITH DECLARATION)*

**Ghana**

*Deposit of instrument with the Secretary-General of the United Nations: 9 December 2014*

*Date of effect: 9 January 2015*

*Registration with the Secretariat of the United Nations: ex officio, 9 December 2014*

*RATIFICATION (AVEC DÉCLARATION)*

**Ghana**

*Dépôt de l'instrument auprès du Secrétaire général de l'Organisation des Nations Unies : 9 décembre 2014*

*Date de prise d'effet : 9 janvier 2015*

*Enregistrement auprès du Secrétariat de l'Organisation des Nations Unies : d'office, 9 décembre 2014*

*Declaration:*

*Déclaration :*

[ ENGLISH TEXT – TEXTE ANGLAIS ]

Pursuant to Article 3 (2) of the Optional Protocol to the Convention on the Rights of the Child on the Involvement of Children in Armed Conflicts, the Government of the Republic of Ghana hereby declares that the minimum age at which it permits voluntary recruitment into its National Armed Forces is 18. The age limit is prescribed in the Armed Forces Regulations Volume 1, Article 6.01 (1) (c) and applicants are requested to submit their birth certificate for verification.

The recruitment into the Army is not forced or coerced and is voluntary.

[TRANSLATION – TRADUCTION]

En vertu du paragraphe 2 de l'article 3 du Protocole facultatif à la Convention relative aux droits de l'enfant, concernant l'implication d'enfants dans les conflits armés, le Gouvernement de la République du Ghana déclare que l'âge minimum requis pour s'engager volontairement dans ses forces armées nationales est de 18 ans. L'âge minimum est prescrit dans l'article 6.01 1) c) du volume 1 du règlement des Forces armées, et les candidats sont invités à soumettre leur certificat de naissance pour vérification.

Le recrutement dans l'armée n'est pas forcé ou contraint et est volontaire.